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v začetku aprila bo tudi več praktičnih predstavitev na terenu, 

saj so vrnjeni obrazci letos pokazali, da včasih samo zelo 

jasna navodila niso dovolj. 

Novos t , s katero smo se soočili v društvu z začetkom atlasa, 

je tudi obdelovanje podatkov z geografskim informacijskim 

sis temom ali krajše GIS. Na terenu b o m o prihranili veliko 

časa. ker popisovalcem ne bo po t rebno zapisovati tistih 

podatkov, ki j ih kasne je lahko p r i d o b i m o iz razl ičnih 

poda tkovn ih baz (npr . poda tek o nadmorsk i višini...). 

Zaenkrat so ozko grlo kvalitetne podatkovne baze, iz katerih 

bi črpali natančne podatke o habitant. VG1S moramo vnesti 

natančne koordinate oz. lokacijo. Temu sledi natančen vnos 

podatkov, ki smo jih pridobili v popisu. To je odgovor vsem 

tist im, ki ste se letos čudili , č e m u j e p o t r e b n a t akšna 

natančnost pri vpisovanju podatkov o lokaciji in habitatnem 

tipu opazovanja posamezne vrste. 

,c tos s m o v G I S vnesli podatke o veliki uharici Bubo babo. 

Analizirali smo habitat okrog njenih gnezdišč, iz česar smo 

poleg že znanih osnovnih zahtev te vrste glede gnezdišča, 

dobili še vpogled v to, kakšno je n jeno na jp r imerne j še 

lovišče. Druga vrsta je sokol selec Falco peregrin as, pri 

katerem smo več kot 60 redno zasedenih gnezdišč obdelali 

z GIS-om. Na podlagi obdelanih podatkov z GIS-om smo 

kasneje na terenu našli še nekaj novih. Informaci ja o tem, 

kje so gnezdišča in kakšne zahteve glede živl jenjskega 

pros tora ima določena vrsta, pa sta go tovo dve izmed 

n a j p o m e m b n e j š i h i n f o r m a c i j , ki j ih p o t r e b u j e m o kot 

argument in orodje pri naših naravovarstvenih prizadevanjih. 

Z a l o na koncu zahvala vsem. ki ste svoj čas nameni l i 

popisovanju ptic. Brez vseh vas je seveda izvedba tako 

obsežnega projekta, kot je slovenski popis ptic. nemogoča . 

Pred nami je Novo leto. O b tem vam želim čim več prijetnih 

uric na terenu in pa plodnih tal, na katera bodo padli vaši 

zbrani podatki in zrasli v uspešnejše varstvo ptic. ki so naše 

skupno veselje in skrb. 

Kako in kje smo se člani DOPPS 
družili v prvem polletju 2001 

Damijan Denac 

Organizacija izletov, predavanj in akcij (dalje program DOPPS) 

sodi med tiste naloge dntštva, s katerimi skušamo neposredno 

obveščati člane o delu društva. Namen predavanj je izobraževanje, 

na predavanjih se člani srečujejo, izmenjujejo informacije in 

izkušnje. Člane o programu obveščamo z objavami v reviji Svet 

ptic. Da bi pridobili nove člane del programa redno objavljamo 

tudi v sredstvih javnega obveščanja (časopis Večer. Gea. Albert, 

bilten KAM...). Kvantitativna analiza izvajanja programa doslej 

še ni bila opravljena, kljub temu da se program izvaja že od vsega 

začetka delovanja društva. Analiza izvajanja programa bo v 

pomoč pri njegovem nadaljnjem izvajanju in jo bomo v prihodnje 

opravljali redno. 

V obdobju med) . \. 2001 in 30.6.2001 smo izvedli 52 prireditev. 

Od tega je bilo 25 predavanj, 20 izletov in 7 akcij. Vseh prireditev 

skupaj se je udeležilo 1138 ljudi. V sredstvih javnega obveščanja 

smo objavili 70 vabil za širšo javnost (47 za izlete. 23 za 

predavanja). 

Tabela 1: Udeležba na predavanjih DOPPS-a v obdobju med 10. 1. 01 in 30. 6. 01. 

Maribor Ljubljana Cerknica Koper Celje skupaj 

Število predavanj 6 9 3 4 3 25 

Število udeležencev 176 140 81 41 38 477 

Povprečno število udeležencev na predavanju 29 16 27 10 13 19 

Na jman j še število udeležencev na predavanju 20 6 2 0 2 4 

Največje število udeležencev na predavanju 38 27 32 15 2 4 
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Tabela 2: Udeležba na izletih DOPPS-a v obdobju med 10. 1. 01 
in 30. 6. 01. 

Število 
Število izletov 20 

Število udeležencev 382 

Povprečno število udeležencev 19 

Največje število udeležencev 6 0 

* Izlet na Goteniški Snežnik je odpadel, ker ni bilo nobenega 
udeleženca. 

Tabela 3: Podatki o akcijah DOPPS-a in udeležbi v obdobju 
med 10. 1. 01 in 30. 6. 01. 

Akcija Število udeležencev 

Zimsko štetje vodnih ptic ( IWC) 192 

Crex night 22 

Štetje mokožev 20 

Splav za čigro 17 

Čiščenje Cerkniškega jezera 15 

Izdelava stene za breguljko 7 

Otok za navadno čigro na 

Gajševskem jezeru 6 

Popis ptic na Kozjanskem 2 7 

SKUPAJ 306 

Predavanja 
V Mariboru je bil obisk predavanj največji, največje jc bilo tudi 
povprečno število udeležencev na predavanje. Najbolje obiskana 

predavanja so bila: Ptice okoli doma. Oglašanje ptic ter Vloga 

odmrlega in votlega drevja v gozdu. V Ljubljani je bila, kljub večjemu 

številu izvedenih predavanj, udeležba manjša. Izbortem predavanj 

je bil v vseh petih mestih podoben, zato predvidevamo, da ne 

vpliva na število obiskovalcev. V časopisu Večer od leta 1997 

redno objavljamo vabila na predavanja Štajerske sekcije. Od takrat 

seje obisk predavanj bistveno povečal, kot je bil pred letom 1997 

in se lak ohranil. Predavanja so postala center za srečevanje in 

druženje članov Štajerske sekcije. Mariborskim po pbiskanosti 

sledijo predavanja v Cerknici. Predavanja v Celju so se ponovno 

začela po daljšem izostanku. Velik obisk udeležencev je bil dosežen 

z dodatnim obveščanjem ljudi v medijih (Novi Tednik. Radio 

Celje). Na prvem predavanju smo pridobili 4 nove člane. 

Predavanja v Kopru smo v obravnavanem obdobju organizirali 

prvič. 

Izleti 
Največja udeležba je bila na izletu na Cerkniško jezero in v 

Krakovski gozd. ki imata večletno tradicijo. Vzrok za najmanjšo 

udeležbo na izletih na Goteniški Snežnik (noben udeleženec) in 

Veliko Kozje (trije udeleženci) jc bilo slabo vreme. Izletov se 

udeležujejo večinoma člani. Veliko nečlanov je izvedelo za izlete 

iz revij Gea in Albert. Izleti so priložnost za druženje članov, 

izmenjavanje izkušenj in navezovanje stikov. Na izletih se lahko 

člani urijo v prepoznavanju ptic in spoznajo marsikatero 

zanimivost iz njihovega življenja. 

Akcije 
Akcije lahko izvajamo le s pomoč jo članov, ki se j im na tem 

mestu še enkrat zahvaljujemo. Člani imajo na akcijah možnost 
pomagati pri projektih proučevanja ptic (Zimsko štetje vodnih 

ptic, Crex night. Štetje mokožev)in tudi pri naravovarstvenih 

projektih (Izdelava stene za breguljko in otoka za navadno čigro 

na Gajševskem jezein). 

Društveni izlet: p r i l ožnos t za spoznavanje pt ic in nova pr i jatel jstva. 

SVET PTIC 33 


